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دستگاه تست ایمپلنت زانو ساخته شد

پژوهشگران دانشگاه صنعتی امیرکبیر موفق به ساخت دستگاه 
تست ایمپلنت زانو شدند که قادر است عمر مفید ایمپلنت را مورد 

ارزیابی قرار دهد.
به نقل از دانشگاه صنعتی امیرکبیر، بهزاد عیدیون مجری طرح » 
دستگاه تست ایمپلنت زانو « گفت: ایمپلنت هایی که در کشور ساخته 
می شد امکان تست آنها در داخل وجود نداشت و تست های مربوط به 

آن در کشورهایی چون آلمان انجام می شد.
وی با بیان اینکه بر اساس استاندارد ایزو، در تست ایمپلنت زانو، 
نشان کرد: شبیه سازی  نظر گرفته می شود، خاطر  در  چهار حرکت 
حرکت اصلی زانو هنگام خم و راست شدن، چرخش اندک زانو، عقب 
و جلو شدن میلی متری استخوان های زانو و فشار زمین به زانو و زانو به 

زمین از جمله شاخص های تست ایمپلنت زانو است.
عیدیون اضافه کرد: در این طرح تحقیقاتی توانستیم دو مولفه 
اصلی این استاندارد که شامل »شبیه سازی حرکت اصلی زانو هنگام 
خم و راست شدن« و »فشار زمین به زانو و زانو به زمین« می شود را 
پیاده کنیم و برای دو مولفه دیگر فضای لازم را در نظر گرفته ولی به 
دلیل هزینه بالای آن تصمیم گرفته است که آن دو حرکت را فعلا به 

دستگاه اضافه نکنیم.
مجری طرح گفت: بر اساس استاندارد ایزو ۱۴۲۴۳ باید برای هر 
گام یک ثانیه لحاظ شود و از هر ایمپلنت ۵ میلیون بار تست گرفته 
شود به این معنی که ایمپلنت باید ۵ میلیون گام بردارد تا مشخص شود 

ساییدگی ایمپلنت در چه مدت زمانی صورت می گیرد.
وی با تاکید بر اینکه این دستگاه مراحل ثبت اختراع و تجاری 
سازی را طی  می کند، یادآور شد: با استفاده از این دستگاه امکان انجام 
تست سایش بر روی ایمپلنت زانو و تخمین عمر مفید ایمپلنت فراهم 

شده است.

شناسایی بیماری آلزایمر در مراحل اولیه شکل 
گیری ممکن شد

محققان دانشگاه ییل آمریکا با استفاده از روشی جدید موفق به 
تشخیص ابتلای افراد به بیماری آلزایمر در مراحل اولیه آن شده اند.

به نقل از نیواطلس، یکی از مهم ترین مشکلات پیش رو برای 
مقابله با آلزایمر آن است که این بیماری به صورت تدریجی و مخفیانه 
در بدن پیشرفت می کند و شناسایی آن قبل از پیشرفت بیماری کار 

بسیار دشواری است.
در نتیجه زمانی که فراموشی ناشی از آلزایمر فرد مبتلا را در 
شرایط وخیمی قرار می دهد روش های درمانی مورد استفاده چندان 
موثر نبوده و نمی توانند پیشرفت بیماری را متوقف کنند. استفاده از 
آزمایش های خون مختلف هم تا به حال منجر به یافتن یک روش 

قطعی تشخیص سریع این بیماری نشده است.
پژوهشگران دانشگاه ییل با استفاده از یک روش تصویربرداری 
پیشرفته موسوم به PET موفق به ارزیابی کاهش توان شناخت و درک 
افراد از طریق اندازه گیری موثر میزان کاهش سیناپس ها یا تماس های 

سلول های عصبی مغز شده اند.
محققان برای اندازه گیری چگالی سیناپس های رد وبدل شده در 
مغز به بررسی میزان فراوانی پروتئینی موسوم به SV۲A پرداخته اند 
که در تمامی سیناپس های سالم وجود دارد و در صورت کاهش تعداد 

آنها، از میزان این پروتئین هم کاسته می شود.
دانشمندان می گویند در مراحل اولیه شکل گیری بیماری آلزایمر 
از میزان سیناپس های مذکور به مقدار ۴۱ درصد کاسته می شود و 
روند تخریب حافظه از همین جا آغاز می گردد. آنان امیدوارند تا با 
اعمال کنترل ها و بررسی های دقیق تر بتوانند این روش درمانی را به 

طور قطعی مورد استفاده قرار دهند.

استیکرها به واتس اپ می آیند
اگر شما نیز جزو آن دسته از کاربران پیام رسان واتس اپ هستید 
که مدت ها منتظر اضافه شدن استیکر به این پلت فرم بوده اند، حالا به 

نظر می رسد که استیکرها به زودی به واتس اپ خواهند آمد.
از  بسیاری  مدتهاست   ،gsmarena سایت  وب  از  نقل  به 
اپلیکیشن های پیام رسان همچون تلگرام، فیس بوک مسنجر، گوگل 
الو، وی چت، لاین و اسکایپ در پلت فرم های خود  میزبان استیکرهای 
مختلف و جذابی هستند اما برای بسیاری از کاربران واتس اپ هنوز 
جای تعجب بود که چرا این اپلیکیشن با وجود میزبانی از بیش از یک 
میلیارد کاربر در جهان هنوز به فکر افزودن استیکر به پلت فرم خود 

نیفتاده است.
بر اساس پیامی که صفحه کاربری WABetainfo در شبکه 
اجتماعی توییتر که به افشای اطلاعات قبل از رونمایی و عرضه رسمی 
آن ها معروف است، منتشر کرده می توان دریافت که کاربران واتس اپ 
به زودی در آینده نزدیک شاهد اضافه شدن استیکر به پلت فرم های این 

پیام رسان سبزرنگ خواهند بود.
طبق این گزارش، وقتی که استیکرهای جدیدی به واتس اپ 
اضافه شوند، نقطه سبزرنگ جدیدی به منظور اطلاع رسانی به کاربران 
برای دریافت آن بر روی گزینه + ظاهر می شود تا کاربر در صورت 

تمایل، آن را مشاهده، دریافت و استفاده کند.
در آخر این پیام همچنین اعلام شده است که هنوز هیچ تاریخ 
و زمان مشخصی برای ارائه و افزودن استیکر به واتس اپ اعلام نشده 

است اما به نظر می رسد که این اتفاق در آینده نزدیک رخ دهد.
این خبر به طور قطع برای بسیاری از کاربرانی که مدت ها در 
انتظار استفاده از استیکر در واتس اپ بودند، خبر بسیار خوشایند و 
خوشحال کننده خواهد بود. این کاربران بر این باورند که در بسیاری 
برای  پیام رسان ها  این  در  موجود  شکلک های  و  ایموجی  موارد،  از 
نیازمند  موارد،  این  در  و  نیست  کافی  احساساتشان  از  بسیاری  ابراز 
استیکرهای بی شماری هستند تا به مخاطبان موردنظر خود احساس 

واقعی شان را نشان دهند.
برخی از کارشناسان برآورد می کنند از آنجا که واتس اپ و فیس 
بوک مسنجر هر دو زیرمجموعه شرکت فیس بوک هستند، بنابراین 
استیکرهای واتس اپ به احتمال زیاد همان استیکرهایی خواهد بود که 

در فیس بوک مسنجر ارائه شده است.
شرکت فیس بوک با در اختیار گرفتن و تصاحب شرکت واتس اپ 
در سال ۲۰۱۴، ۱۹ میلیارد دلار کسب کرد و از آن زمان تاکنون نیز با 
معرفی و افزودن قابلیت های جدید بدنبال جذب و حفظ طرفداران این 

پیام رسان محبوب بوده است.
این  واتس اپ،  توسط  منتشره  رسمی  گزارش های  اساس  بر 
اپلیکیشن دارای حدود ۱.۳ میلیارد کاربر در سراسر جهان است و در ماه 
سپتامبر سال گذشته ۲۰۱۷ میلادی به رکوردی در میان شبکه های 
اجتماعی دست یافت و آن هم جای دادن بیش از ۸۰۰ میلیون کاربر 

فعال در ماه بود.

هکرهای هندی آیفون را هک کردند!
از هکرها  تازگی دریافته اند که بسیاری  به  امنیتی  پژوهشگران 
توانستند با انتشار یک بدافزار ۱۳ گوشی هوشمند آیفون را هک کرده 

و به اطلاعات آن دسترسی یابند.
به نقل از وب سایت هکرنیوز،  سالهاست که هکرها و مجرمان 
سایبری در جهان به دنبال یافتن راه های جدیدی برای دسترسی 
گوشی های  و  رایانه  برروی  که  هستند  خود  موردنیاز  اطلاعات  به 
تلاشند  در  و همواره  دارد  و وجود  قربانیان ذخیره شده  هوشمند 
راه های امنیتی را که شرکت های تولیدکننده موبایل و دستگاه های 
الکترونیکی به منظور حفاظت از اطلاعات کاربرانشان در آن تعبیه 

می کنند، دور بزنند.
یکی از نقاط قوت گوشی های آیفون، امنیت سایبری نسبتا بالای 
آن در مقایسه با سایر گوشی های اندرویدی است، اما به تازگی محققان 
که  دریافته اند  فعالند،  سایبری  امنیت  حوزه  در  که  پژوهشگرانی  و 
تعدادی از هکرها در ماه اوت سال ۲۰۱۵ میلادی توانسته اند با انتشار 
یک بدافزار موبایلی ۱۳ گوشی هوشمند آیفون در هند را هک کنند و 

به داده های موردنیاز خود دست یابند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر اینکه بخش قابل توجهی 
گفت:  شد،  خواهد  هوشمند  آینده  سال  سه  ظرف  کشور  انرژی  شبکه  از 
شبکه  های  هوشمندسازی  دنیا  در  دیجیتال  تحول  مهم  مصدایق  از  یکی 

انرژی است.
اقدام  سند  امضای  مراسم  در  دیروز  جهرمی  آذری  جواد  محمد 
کاربردهای  توسعه   راستای  در  ارتباطات  و  نیرو  وزارتخانه های  مشترک 
اینکه  بیان  با  برق،  و  آب  صنعت  در   )ICT(فاوا نوین  فناوری های 
آن  تبع  به  و  شد  خواهد  شبکه  مدیریت  بهبود  باعث  هوشمندسازی 
براساس  کرد:  اظهار  شد،  خواهد  پی  در  را  مصرف  پیک  بهبود  نیز 
کار  به  عرصه  این  در  مختلفی  تکنولوژی های  گرفته  صورت  برنامه ریزی 
پیاده  در جهت  اشیاء  اینترنت  از  به صورت گسترده  و  است  گرفته شده 

شد. خواهد  استفاده  سند  این  سازی 
استفاده از پروژه های روز دنیا برای بهبود شیوه های مدیریت مصرف انرژی

فعالان عرصه  برای  این سند فرصت خوبی  اجرای  وی خاطرنشان کرد: 
فناوری و انرژی خواهد بود تا با هم افزایی یکدیگر بتوانند از آخرین پروژه های 
روز برای به روزرسانی و بهبود شیوه های مدیریتی در مصرف انرژی و همچنین 

تولید و توزیع انرژی فعال باشند.
از  بهینه  استفاده  سمت  به  دنیا  اینکه  به  اشاره  با  جهرمی  آذری 
منابع در حال حرکت است، تصریح کرد: ما در شرایط فعلی با چالش ها و 
چارچوب  در  منابع  از  بهینه  استفاده  باید  و  مواجهیم  مختلفی  تحریم های 
اهداف اقتصاد مقاومتی دنبال شود. امروزه دنیا به سمت استفاده از اقتصاد 
استفاده  خود  اختیار  در  منابع  از  باید  نیز  ما  و  می کند  حرکت  مشارکتی 

کنیم. بهینه تری 
به  بسیار گسترده و خوش ساخت  دارای یک شبکه  را  نیرو  وزارت  وی 
لحاظ ساختاری دانست و گفت: اجرای شبکه ارتباطی با استفاده از ظرفیت 
شبکه توزیع و انتقال انرژی یکی از راه کارهای مدیریت هزینه است و از سرمایه 

گذاری جدید در این بخش جلوگیری خواهد کرد.
شده  یاد  سند  اساس  بر  داد:  ادامه  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
از ظرفیت های  تا در یک چارچوب مشخص چگونه  توافق کرده اند  دو طرف 
حوزه  در  خدمات رسانی  راستای  در  کشور  در  انرژی  انتقال  و  توزیع  شبکه 
تشکیل  مسئول  نیز  وزارتخانه  دو  معاونان  از طرفی  کنند.  استفاده  ارتباطات 
کمیته راهبری و اقتصادی هستند تا با استفاده از توان بخش خصوصی بتوانند 

ظرفیت های ارائه شده از سوی دولت را وارد حوزه عملیاتی کنند.
کارگاه  یک  گام  نخستین  در  اساس  براین  کرد:  اضافه  جهرمی  آذری 
آموزشی میان فعالان صنعت برق، ارتباطات و اینترنت اشیاء برپا شده و نحوه 

اجرای سند یاد شده تشریح خواهد شد.

وی ضمن دعوت از سرمایه گذاران بخش خصوصی و دانش بنیان کشور 
برای ورود به این عرصه، خاطرنشان کرد: منابع ما نیز بخشی از منابع خود 
را در حوزه ارتباطات و پست بانک برای اجرای پروژه های این سند و توسعه 

اهداف وزارت نیرو در حوزه هوشمندسازی اختصاص خواهیم داد.
هوشمندسازی شبکه انرژی کشور تا سه سال آینده

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اظهار امیدواری کرد پایلوت کوتاه مدت 
این طرح در کمتر از یک سال سال اجرایی شده و در ظرف سه سال آینده 
نیز بخش قابل توجهی از شبکه انرژی کشور هوشمند خواهد شد تا خدمت 

جدیدی را برای مردم و کشور به ارمغان آوریم.
آذری جهرمی در بخش پایانی سخنان خود با تاکید بر اینکه وزارت نیرو 
در ایام پیک تابستان امسال تمام توان خود را برای خدمات رسانی به مردم 
به کار گرفته است، تصریح کرد: مطمئنا با تدابیر اندیشیده شده از سوی این 
وزارتخانه و همچنین حمایت جدی دولت از این شرایط عبور خواهیم کرد و 

در سال آینده شرایط امسال را تجربه نخواهیم کرد.

برای  که  هستیم  طرحی  بررسی  حال  در  گفت:  ارتباطات  وزیر  معاون 
زمان  است،  شده  وارد  کشور  به  دولتی  ارز  با  که  شده  احتکار  های  گوشی 

رجیستری تعیین کنیم.
حسین فلاح جوشقانی در حاشیه همایش مشارکت بخش خصوصی در 
ارائه خدمات دولت الکترونیک در جمع خبرنگاران در خصوص تعیین تکلیف 
گوشی های موبایل که با ارز دولتی وارد کشور شده اما به بازار عرضه نشده 

اند، توضیح داد.
وی گفت: پیشنهاد تعیین زمان رجیستری برای این گوشی ها در کمیته 
رجیستری مطرح شده و در حال ارائه راهکارهایی هستیم که تا یک ماه آینده 

این طرح را نهایی کنیم.
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی اضافه کرد: هم اکنون 
گوشی هایی که از گمرک وارد کشور می شوند قانونی بوده و با اجرای طرح 
رجیستری درصد قاچاق به صفر نزدیک شده است اما در حال حاضر بحث این 

است که برخی گوشی هایی که با ارز دولتی وارد کشور شده اند در سیستم 
فعال نشده و این نشان می دهد که به بازار عرضه نشده اند.

وی با اشاره به اینکه در سیستم رجیستری گوشی پس از فعال شدن در 
گمرک، در سامانه همتا و رگولاتوری نیز ثبت می شود، خاطرنشان کرد: این 
فرآیند باعث می شود اگر گوشی غیرقانونی به کشور وارد شود شناسایی شود 
اما در طرح جدید قصد داریم یک فرآیند دیگر را به فرآیندهای رجیستری 
اضافه کنیم تا کار ثبت گوشی از زمان توزیع واردکننده تا بازار خرده فروشی 

نیز انجام شود.
معاون وزیر ارتباطات افزود: در این فرآیند مردم درگیر نمی شوند و تنها 
این موضوع مربوط به توزیع گوشی از زمان ورود به کشور تا رسیدن به بازار 
به بنکدار بدهد،  اگر واردکننده گوشی را  این ترتیب  به  خرده فروشی است. 
گوشی باید در سامانه مربوطه به ثبت برسد و پس از آن از طرف بنکدار تا 

رسیدن به بازار نیز مشخص خواهد شد که گوشی در چه مرحله ای است.

فلاح جوشقانی گفت: هم اکنون با این مشکل مواجه هستیم که واردکننده 
ادعا می کند که گوشی را به بازار داده و مغازه دار گوشی را احتکار کرده و یا 
گوشی از سمت بنکدار و عمده فروش به بازار وارد نشده است. این موضوع هم 
اکنون قابل شناسایی نیست اما زمانی که این طرح رجیستری اجرایی شود، 

فرآیند پخش گوشی در کشور قابل رهگیری خواهد بود.
معاون وزیر ارتباطات افزود: البته در موضوع گوشی های وارد شده با ارز 
دولتی، وزارت صنعت و تعزیرات در حال ردگیری موضوع هستند و قول داده 

اند گوشی هایی که احتکار شده را شناسایی و وارد بازار کنند.
وی تصریح کرد: به موازات این موضوع، ما در حال بررسی طرح تعیین 
زمان رجیستری برای گوشی های وارداتی هستیم و البته باید ملاحظات فنی 
نیز برای آن در نظر بگیریم تا این طور نباشد که واردکننده به دلیل مدت زمان 
تعیین شده، در گوشی سیم کارت انداخته و آن را فعال کند و مجددا گوشی 

را به انبار ببرد و به مردم عرضه نکند.

معاون وزیر ارتباطات: برای گوشی های احتکار شده زمان رجیستری تعیین می شود

سازمان  ظرفیت  و  -خصوصی  عمومی  مشارکت  همایش  نخستین 
توسعه ای در ارائه خدمات الکترونیکی دیروز در وزارت ارتباطات و فناوری 
ارشد  مدیران  و  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر  حضور  با  اطلاعات 

سازمان فناوری اطلاعات و بخش خصوصی برگزار شد.
الکترونیک  دولت  معاون   - اصل  باقری  رضا  همایش  این  ابتدای  در 
خصوصی  و  دولتی  بخش  همکاری  لزوم  به   - اطلاعات  فناوری  سازمان 

تاکید کرده و درباره موانع موجود توضیحاتی ارایه کرد.
اختصاصی  اعتبارات  تشریح  با  الکترونیکی  دولت  کمیسیون  دبیر 
میلیارد  هزار   ۳۱ کرد:  اظهار  ویژه  استانی  و  ملی  عمرانی  طرح های  به 
ویژه  استانی  طرح   66۳ یا  ملی  طرح   ۱۹۴۱ به  عمرانی  اعتبارات  تومان 
غیره  و  آموزش  و  انر ژی  کشاورزی،  و  آب  نقل،   و  حمل  بخش های  در 

یافت. اختصاص 
به  اشاره  با  ایران،  اطلاعات  فناوری  سازمان  عامل  هیات  عضو 
چالش های موجود در بخش اعتبارات گفت: اگر بودجه اجرایی طرح ها به 
طور کامل اختصاص یابد، امکان تکمیل طرح ها وجود دارد ولی اگر منبع 
شدن  طولانی  و  تاخیر  مشکل  با  اهداف  تحقق  در  نشود،  پیش بینی  لازم 

مواجه می شویم. طرح ها 
وی با اشاره به انواع قیمت گذاری طرح های تملیکی با بیان چالش های 
از  گفت:  کارشناسی،  قیمت گذاری  عدم  جمله  از  زمینه  این  در  موجود 
انتخاب  به  می توان  حوزه  این  در  دولت  انتظار  مورد  موثر  اقدامات  جمله 
فناوری و روش اجرا، تامین مالی بلند مدت، ساختار اجرایی چابک، جذب 
نیروی انسانی کارآمد و همچنین نظام پرداخت متناسب با بازار کار اشاره 
با  مقابله  در  را  ابتکار عمل  این روش ها می توان  اجرایی کردن  با  که  کرد 

چالش ها در دست گرفت.
باقری اصل در ادامه با تشریح موانع واگذاری طرح ها به بخش خصوصی 
اقتصادی  موانع  اجرایی،  و  فنی  بخش  سه  در  موانع  و  چالش ها  این  گفت: 
قیمت گذاری  نظیر  مواردی  و  موانع حقوقی دسته بندی می شود  و همچنین 
نامناسب، نبود انگیزه مدیران دستگاه ها برای واگذاری و تداوم به حفظ وضع 
موجود و همچنین فقدان قانون جامع برای مسایل طرح های سرمایه گذاری 
و واگذاری آن ها و عدم صراحت قانون برای برگزاری مناقصات و فقدان دانش 

انواع قراردادها از موانع اصلی در این حوزه است.
اظهار  با  خاتمه  در  ایران  اطلاعات  فناوری  سازمان  عامل  هیات  عضو 
امیدواریم  اجرایی گفت:  از حضور بخش خصوصی در طرح های  امیدواری 
ارائه سرویس های  راستای  در  را  استفاده  نهایت  آمده  به وجود  از ظرفیت 
بهتر به مردم برده، این امر را به عنوان فرصت برای کسب و کارها بدانیم 

نه تهدیدی برای مقابله با آن.
رایانه ای  صنفی  نظام  سازمان  -رییس  اثنی عشری  محمدباقر  همچنین 
کشور- با اشاره به مشارکت بخش خصوصی اظهار کرد: از اواخر دهه ۷۰ و 
اوایل دهه ۸۰، خیز اول سرمایه گذاری های دولت تحت عنوان تکفا انجام شد و 
دو درصد از بودجه  سازمان ها موظف به سرمایه گذاری در حوزه IT شدند، اما 
در دهه بعد کمتر به IT توجه شد که باعث شد بهای سنگینی پرداخت کنیم.

وی با بیان اینکه خیز دوم از اواسط دهه ۹۰ شروع شده، با این تفاوت که 
اکنون مردم سرمایه گذاری می کنند، افزود: در حال حاضر جنبشی ایجاد شده 
که ویژگی های خاصی دارد؛ اول اینکه ثروت زاست، دوم اینکه توسعه اشتغال 
را به همراه دارد و سوم اینکه برای مردم رفاه می آورد، از حمل و نقل و انتقال 

وجه و غیره؛ همچنین مقابله با فساد را به همراه دارد.
ارائه  همایش مشارکت های عمومی و ظرفیت سازمان توسعه ای در 
خدمات الکترونیکی با مشارکت دبیرخانه شورای اجرایی فناوری اطلاعات 
آگاهی رسانی  و  ترویج  با هدف  ای  رایانه  نظام صنفی  و همکاری سازمان 
تاثیرگذاری  و  جایگاه  تبیین  و  خصوصی  عمومی  بخش  مشارکت  مفاهیم 
همچنین  و  الکترونیکی  دولت  توسعه  در  مشارکتی  های  طرح  انجام 
های  برنامه  پیشبرد  در  خصوصی  بخش  و  ای  توسعه  های  سازمان  نقش 

برگزار شد. مشارکتی 

همایش مشارکت عمومی -خصوصی و 
ظرفیت سازمان توسعه ای در ارائه خدمات 

الکترونیکی برگزار شد

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات خبر داد:

هوشمندسازی شبکه 
انرژی تا سه سال 

آینده

اخبار


